
PeMa_24_5_eleve



Postavení přídavného 
jména

Přídavné jméno stojí většinou za podstatným jménem
La République tchèque

Některá stojí před podstatným jménem.
Zde jsou ta nejčastější: 



Přídavná jména, která se v běžné oznamovací větě umisťují 
před podstatné jméno mohou stát ale i za ním.

V tom případě je třeba dát POZOR na lehkou nebo úplnou 
změnu významu.

Například:

Vlastní auto / čisté auto
Zábavná historka / divná historka
Zvláštní zvíře / zvědavé zvíře
Velký bratr / osobnost
Stará budova / bývalá práce
Drahé auto / drahý přítel



Ex.: Tu as un chien? Petit? Noir?

Oui, j´ai un petit chien noir.

1. Vous avez une valise? Grande? Verte?

2. Elle a un sac? Rouge? Vieux?

3. Vous avez un chat? Blanc? Petit?

4. Elle a un ami? Jeune? Français?

5. Elle a une poupée? Jolie? Blonde?



Určité členy stažené

s předložkami 

à - dans

Tu es à la maison
Ils vont au parc.
Je donne le livre aux étudiants.

Ils reviennent du parc.
Je reçoivent le livre des étudiants.



Rév.

176/7

1. Où est la photo de Jean?
2. Où est la poupée de Sabine?
3. Où sont les revues de maman?
4. Où est ton pull-over?
5. Où sont les enfants de vos amis?
6. Où habite ta soeur?
7. Où est la chambre des enfants?
8. Où sont mes photos?
9. Où sont vos valises?
10. Où est votre voiture?
11. Où est mon passeport?
12. Où est votre femme?
13. Où est ma chemise bleue?

Odpovězte s použitím přivlastňovacího 
zájmena


